
Oświadczenie złożone 
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Nowickiego oraz do ministra 
rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego 

Na podstawie art. 49 Regulaminu Senatu składam oświadczenie w sprawie uprawy w Polsce 
roślin transgenicznych GMO. 

Polska uchodziła dotychczas za kraj wolny od roślin transgenicznych GMO. Wszystkie 
samorządy wojewódzkie zadeklarowały wolę pozostania regionami wolnymi od GMO. Podobną 
wolę w odniesieniu do całego kraju deklarowały poprzedni, a także obecny rząd, co miałem 
możliwość usłyszeć na posiedzeniu Komisji Spraw Unii Europejskiej 

To stanowisko mnie cieszy, bo brak upraw GMO może być silnym atutem promocyjnym 
polskiego rolnictwa. Mam poza tym na uwadze troskę o ochronę środowiska i o zdrowie ludzi, 
którym uprawy GMO zagrażają. Dlatego zmartwiła mnie wiadomość prasowa, potwierdzona 
niestety przez ministra środowiska, że w Polsce doszło jednak do założenia upraw genetycznie 
zmodyfikowanej kukurydzy MON 810 w województwach dolnośląskim i podkarpackim. Przy 
tym uprawy te zostały wprowadzone bez zgody ministra środowiska. 

Mam w związku z tym pytania, które adresuję do ministrów środowiska oraz rolnictwa 
i rozwoju wsi. Czy rząd zamierza w jakiś sposób reagować i przeciwdziałać przypadkom 
zakładania w Polsce upraw roślin transgenicznych, w tym kukurydzy MON 810? Czy w świetle 
zakazu obrotu nasionami GMO, zawartego w art. 57 ust. 2 ustawy o nasiennictwie, rząd uznaje 
za możliwe zakładanie jakichkolwiek upraw GMO? Pytam o to wobec rozpowszechniania 
fałszywej, moim zdaniem, interpretacji tego przepisu jakoby zakaz obrotu nie był równoznaczny 
z zakazem wysiewu takich nasion. Czy rząd zamierza w najbliższym czasie podjąć, na forum 
krajowym oraz europejskim, inicjatywy zmierzające do skutecznej ochrony Polski przed 
wprowadzaniem na jej terytorium upraw GMO, a jeśli tak, to jakie? 
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